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应用合作博弈确定组合评价权重系数的方法研究
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摘要 本文运用合作博弈的原理,将用于组合评价、具有相同属性的单一评价方法看作合作博弈中的局中人;采用平均值作为单一方法相

对于组合评价结论偏差的参考基准,所得组合评价的误差平方和视为合作的结果;应用多种单一评价方法所得结论的偏差相对于组合评

价结论总偏差的贡献,来对单一方法进行赋权。最后针对一个案例,采用自主开发的基于MATLAB语言工具的EVversion1 0软件进行模

拟分析与比较分析。
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Abstract： We use cooperative games method in this paper.First single evaluation methods with homogeneity 

used to combination evaluation are players. Average is the reference criterion of error between single evaluation 
results and combination evaluation results.Then quadratic sum of error is cooperative result.Give weights to single 
methods based on single error contribution to sum error.Finally take use of the EV software version 1.0,which is 
self-developed based on MATLAB,to make simulation and comparison. 
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